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Ten tijde van het schrijven van deze Fore! af begeven we 
ons nog steeds in een prachtig zonnig, warm en zeer 
golfvriendelijk voorjaar. Een voorjaar waarin maar liefst 
drie competitieteams kampioen zijn geworden, hoe leuk 
is dat? En ook een voorjaar waarin de DG&CC het GEO-
certificaat heeft mogen ontvangen. Daarover meer in 
‘van de voorzitter’ en verderop weidt Jelle Paauw hier 
ook nog met gepaste trots verder over uit. 

Aan kopij ontbrak het deze keer wederom niet. Het was 
weer passen en meten, maar uiteindelijk zijn we als 
redactie weer trots op het resultaat van deze tweede 
editie van 2018. Zo kunnen we weer lezen hoe het écht 
hoort op de golfbaan. Onze Razende Reporter heeft een 
heldere uiteenzetting geschreven over hoe het (niet) 
moet, zeg maar een herhalingscursus van de 
etiquetteregels. 

In de brief van Ome Gerrit, deze keer gericht aan Eric 
Afman, staan weer bijzondere feitjes die beslist het lezen 
waard zijn. Hoe die postduif toch aan al die informatie 
komt … 

Verder worden we geïnformeerd over Piet Pieterson, die 
met veel passie de vogels (wel 50 soorten!) op onze baan 
in de gaten houdt. En is er nóg meer Eric Afman, deze 
keer als wedstrijdleider, een interview met André Turkstra, 
onze nieuwe hoofdgreenkeeper, nog een interview, te 
lezen in 9 holes met …… Jack van der Palen, en ook het 
lezen waard zijn de stormachtige ontwikkelingen van 
onze jeugdgolfers. 

Dit is nog maar een greep uit een hele scheut leuke 
lezenswaardige artikelen. Kortom, weer genoeg leuks te 
lezen! Wij wensen u dan ook veel leesplezier en een 
mooie, zonnige en golfrijke zomer toe.  

Kopij  
De volgende ZeijdeLinks zal in september 
2018 verschijnen. Uw kopij graag uiterlijk 

20 augustus 2018 in de mailbox 
zeijdelinks@dgcc.nl.
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Wat een prachtig voorjaar hebben we gehad. De 
ene mooie dag na de andere. Het lijkt nu heel 
vanzelfsprekend dat het ook een mooie zomer gaat 
worden. Ik hoop dat we niet teleurgesteld worden. 
Of het nu ligt aan het voor de natuur gunstige weer 
met veel zon en af en toe een fikse regenbui, aan 
Vos Ruinerwold die het onderhoud aan de baan 
doet of aan andere omstandigheden, we kunnen er 
niet omheen dat de baan er erg goed bij ligt. 
Steeds beter, hoor je leden zeggen. 

Er is nog meer goed nieuws over de baan te 
melden. De baan heeft van de Nederlandse Golf 
Federatie het GEO-certificaat ontvangen. Ik citeer 
uit het persbericht van de Drentsche Golf & Country 
Club: ‘Hiermee toont de Drentsche Golf & Country 
Club (DG&CC) aan duurzaamheid hoog in het 
vaandel te hebben staan. Dat doet de DG&CC door 
verantwoordelijkheid te nemen om golf in te passen 
in haar omgeving zowel in natuurlijk- als in 
milieutechnisch opzicht. Kortom een certificaat om 
trots op te zijn.’ Het bestuur van golfvereniging De 
Drentsche is uiteraard ook verheugd en trots op 
deze ‘onderscheiding’ en feliciteert de DG&CC met 
deze prestatie. Het certificaat is tijdens de vrienden- 
en vriendinnendag op woensdag 6 juni 2018 
uitgereikt aan voormalig hoofd greenkeeper Chris 

Kombrink. Die vrienden- en vriendinnendag was 
overigens wederom een succes en dat niet alleen 
vanwege het prachtige weer, maar ook door de 
grote opkomst en de gezelligheid. De wedstrijd 
besloeg 15 holes, maar dat hadden er volgens veel 
deelnemers, vanwege de prettige omstandigheden, 
ook achttien mogen zijn. 

Succesvol en prettig was ook de wedstrijd om de 
Jur van Dijk Bokaal op 19 mei 2018. Deelnemers 
laten weten dat het door de dit jaar ingevoerde 
shotgun-start zowel voor als na de wedstrijd 
gezelliger is, omdat alle deelnemers tegelijk starten 
en ongeveer gelijk weer binnenkomen. 
Op 21 april 2018 was er een nieuwe 
ledenbijeenkomst waar tien nieuwe leden aanwezig 
waren. Het bestuur heeft besloten de opvang en 
opname van nieuwe leden in de vereniging nog 
verder te gaan verbeteren. Er zal een zogenaamd 
‘on boarding’ programma voor nieuwe leden 
worden gemaakt om nieuwe leden snel thuis te 
maken en zich snel thuis te laten voelen in de 
vereniging. 

Tijdens de algemene ledenvergadering is besloten 
om Henk van Halteren, de voorgaande voorzitter, lid 
van verdienste te maken. Het daarbij behorende 
reversspeldje is op 20 april 2018 aan Henk 
overhandigd. Ook Dik Boers zal als lid van 
verdienste nog een dergelijk speldje krijgen. Dat zal 
bij gelegenheid worden gedaan. 

De competitie is al weer afgelopen. Maar liefst drie 
teams zijn kampioen geworden. Namens het 
bestuur de felicitaties voor de betreffende leden!

Jeroen Reiziger

Nieuws van de Wedstrijdcommissie 
Rolf Rademaker

Afgelopen winter hebben de WedstrijdCommissie 
en de Regel- & Handicapcommissie een 
constructief overleg gehad over het 
wedstrijdprogramma en een aantal zaken die 
daarmee te maken hebben zoals: 

No show 
Eventueel straffen bij te laat verschijnen voor 

wedstrijden, d.w.z. geen deelname aan de 
betreffende wedstrijd. Bij “normale” wedstrijden 30 
minuten voor de starttijd inschrijven bij de 
wedstrijdleiding en bij shotgunwedstrijden is dat 45 
minuten. 

Handicaplimieten 
Bij bepaalde wedstrijden kan men afhankelijk van 
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de handicap vanaf een specifieke tee spelen, we 
koppelen de handicapcategorie aan de witte/gele/
blauwe/rode of oranje tee.  

Slow Play 

De WeCo streeft ernaar wedstrijden zodanig te 
laten verlopen dat het geven van strafslagen ten 
gevolge van slow play zoveel mogelijk voorkomen 
kan worden. Echter, soms moet de WeCo wel 
ingrijpen. Deelnemers dienen niet alleen Regel 6.7 
(undue delay en slow play) en etiquetteregels 
zorgvuldig en volledig na te leven, maar tevens een 
goede speelsnelheid aan te houden. De 
populariteit van kortere (9 holes) wedstrijden zal 
meer toenemen en het aantal deelnemers aan deze 
wedstrijden zal wellicht stijgen, waarmee de duur 
van wedstrijden langer wordt. Het kan dan 
voorkomen dat flights 2,5 tot 3 uur in de baan zijn 
om 9 holes te spelen. Wij zijn van mening dat het 
mogelijk moet zijn om de speelduur te verkorten.  

De volgende acties willen we het komend jaar 
inzetten bij wedstrijden: 
• Juiste starttijden hanteren (ook bij te vroeg starten 

creëer je al een probleem). 
• Tijdklokken(4) neerzetten, hole 1 starttijd, hole 5 

tussentijd, hole 10 tussentijd, hole 14 tussentijd en 
bij deze klokken een tekst met de tot dan toe 
toegestane speeltijd, indien je langer onderweg 
bent, dan tempo maken. 

• Tekstborden door de baan in het kader van Pace 
of Play met daarop dat je traag spel dient te 
voorkomen. 

1. Het is de plicht van iedere golfer om 
aansluiting te houden met de voorliggende 
flight. 

2. Ben je bewust van de afstand tussen jouw 
flight en die vóór je. 

3. Er mag niet meer dan een halve hole afstand 
zijn tussen jouw flight en die vóór je. 

• Bij een aantal wedstrijden een wedstrijdmarshal 
aanstellen om toe te zien op speeltempo en trage 
flights op hun traagheid aanspreken. 

• Alle wedstrijdgolfers een ‘hardcard’ uitreiken met 
daarop de belangrijkste aanwijzingen om slow 
play te voorkomen. 

Tempo Tips 
Deelnemers zijn zelf als eerste verantwoordelijk om 
langzaam spel zoveel mogelijk te voorkomen. 
Hieronder een aantal tips om het tempo erin 
houden: 
• Als het je beurt is om te slaan, zorg er dan voor 

dat je écht klaarstaat. 
• Nadenken over je slag doe je tijdens het lopen of 

tijdens de slagen van je flightgenoten en niet pas 
als je aan de beurt bent. 

• Neem een extra bal mee in je broekzak. Als je 
twijfelt over het terugvinden van je bal, sla dan 
een provisionele bal. 

• Zet je tas of trolley aan de zijkant van de green in 
de richting van de volgende hole. Als dit betekent 
dat je een stukje moet omlopen, doe het dan toch 
maar. 

• Kleine afstand putjes direct uitholen, niet 
uitgebreid marken en de beurt eerst aan een 
andere speler geven. 

• Vul de scorekaart in als je naar de volgende hole 
loopt, niet op de green van de vorige hole. 

• Let altijd ook goed op de balvlucht van je 
flightgenoten om het zoeken makkelijker te 
maken. 

• Zoeken naar de bal ‘mag’ niet langer duren dan 
een paar minuten. 

• Laat een achteropkomende flight door zodra je de 
aansluiting met de flight vóór je kwijt bent; het 
voorkomt ergernissen! 

• Loop door! Het scheelt enorm in tijd en zo kun je 
dus langer genieten van een hapje en drankje op 
het mooiste en zonnigste golfterras van 
Nederland. 

Wij wensen jullie veel golfplezier in 2018!  
  
Nieuwe wedstrijden 
• Een toernooi à la “GolfSixes” (google hier maar 

eens op) 
• Een “RyderCup” met teams samengesteld uit alle 

kampioenen en winnaars van wedstrijden van een 
jaar 

• Andere opzet van de Wintercup, d.m.v. 
koppelwedstrijden. Nadere uitleg hierover zal 
worden gepubliceerd in de volgende ZeijdeLinks.
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Joke van der VenGerda Koster, clubconsul De Drentsche

Piet Pieterson en zijn 700 nestkastjes 
Joke van der Ven

In het holletje van zijn 76-jaar oude handen houdt 
Piet Pieterson een pimpelmees. Hij heeft haar ‘van 
het nest gelicht’. ‘Dat doe ik anders nooit hoor, 
maar kijk eens hoe mooi ze is!’ De pimpelmees met 
haar prachtige blauwe kopje siddert in Piets 
handen, maar als hij haar liefdevol terugzet op het 
nest broedt ze blijmoedig verder op haar elf eieren. 
Die had Piet wel snel even geteld. We zijn dan op 
Rood 4. 

Het is vogeltjesteldag op de baan. Zondagmorgen 
6 mei om half zes staan er twaalf mensen paraat om 
te tellen dat er dit jaar vijftig verschillende vogels 
op de baan worden waargenomen. Met 
professionele kijkers troeven heuse vogelaars elkaar 
af. ‘Hoor maar: een spotvogel!’ Dat blijkt een vogel 
te zijn die alle andere vogels nabootst. Je moet het 
maar weten. 
Tussen de vogelaars loopt ook Piet Pieterson. Hij is 
de man die 59 nestkastjes bij ons op de baan heeft 
gehangen. Daar broeden op deze zondagmorgen 
honderden kool- en pimpelmeesjes en nog wat 
boomklevers in. Piet timmert de nestkastjes zelf, 
verft ze en hangt ze op. Niet alleen bij ons op de 
baan, maar ook bij Staatsbosbeheer en voor 
Defensie in het gebied het Witte Veld. ‘Daar mag 
niemand komen, maar ik heb er toegang, want ook 

daar hangen mijn nestkastjes’. In totaal heeft hij er 
700 hangen, die hij vier keer per jaar allemaal 
bezoekt, bekijkt en in verschillende notitieboekjes 
noteert hoeveel eieren er in liggen. Hij weet te 
vertellen dat er ruim 5.000 jonkies per jaar in zijn 
nestkastjes broeden, en dat is over elf jaar 
genomen toch wel zo’n 55.000 jonkies. ‘Ja, als ik die 
kastjes niet had gemaakt en opgehangen waren er 
in ieder geval 55.000 minder geweest.’ Hij zegt het 
even nuchter en bescheiden als hij is. 

Hij is een gepassioneerd vogelliefhebber. Een ander 
woord is er niet voor. Dat begon al vroeg. Op zijn 
achtste vond hij het eerste kievitsei, maar als snel 
bleek dat weidevogels als kieviten, grutto’s, 
scholeksters, tureluurs en watersnippen werden 
bedreigd. Eieren werden niet meer geraapt maar 
beschermd. Piet zocht de nesten in de weilanden 
en zette er stokjes bij. De boeren in de omgeving 
wisten dat intussen en belden Piet met regelmaat 
op. ‘Piet, morgenochtend ga ik maaien op veld X.’  
Nog vóór Piet naar zijn werk ging, hij heeft zijn 
leven lang als elektromonteur gewerkt, liep hij het 
weiland af en plaatste stokjes zodat de boeren de 
nestjes niet kapot reden. ‘Ja, ook de boeren vonden 
het prachtig om te zien hoeveel nieuwe 
weidevogels er daardoor weer kwamen. Die zagen 
dus het resultaat.’ In totaal heb ik wel zo’n 17.000 
weidevogeleieren gevonden en ook kunnen 
beschermen.’ 

In kamp Westerbork zag zijn zoon dat er heel oude 
nestkastjes hingen. ‘Pa, daar doet niemand iets 
mee, dat zie je zo!’ Piet belde vervolgens met 
Staatsbosbeheer en heeft inmiddels 25 nieuwe 
kastjes opgehangen. ‘Soms heb ik er wel 250 in 
voorraad ja. Het hout vind ik wel ergens of krijg ik, ik 
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Bart Snijders

De Herenmiddag op het schild gehesen 
Bert Veening

Na een jaar lobbyen bij bestuur en WeCo heeft 
John Slagter, voorzitter van de 
Herenmiddagcommissie, het eindelijk voor elkaar: 
de zomercompetitie van de Herenmiddag is een 
schildjeswedstrijd geworden. Dit betekent dat de 
winnaar van deze competitie aan het einde van het 
zomerseizoen, dat loopt van het ingaan van de 
zomertijd tot het ingaan van de wintertijd, zijn naam 
vereeuwigd zal zien op een schildje dat ergens in 
het clubhuis een plaatsje zal krijgen. Eeuwige roem 
dus! 

Waarom vind je dit schildje belangrijk? 
‘Onder de vlag van de Herenmiddag  worden de 
meeste qualifying wedstrijden van de vereniging 
gespeeld. We spelen afwisselend achttien holes 
stableford en achttien holes strokeplay. De 
Herenmiddag is in de eerste plaats natuurlijk een 
leuke inloopwedstrijd om wat golfballetjes en een 
flesje wijn voor de winnaar met na afloop een 
gezellige borrel bij de prijsuitreiking. We spelen 
iedere week qualifying als de baan dat toelaat. Op 
deze manier zorgen we er automatisch voor dat de 
trouwe deelnemers een accurate handicap hebben 
en het is daardoor eigenlijk een veel serieuzere 
wedstrijd dan al die funwedstrijden waarvoor al wel 
een schildje aan de muur hangt. Prachtig natuurlijk, 
al die andere schildjes, maar daartussen mag de 

Herenmiddagzomercompetitie niet ontbreken. 
Daarnaast verwelkomen we graag  nieuwe 
deelnemers en wellicht dat mogelijke vermelding 
op dat schildje sommigen net dat duwtje in de 
goede richting geeft.’ 

En moet je dan iedere week meedoen om een kans 
te maken om je naam op dat schildje te krijgen? 
‘Nee, dat hoeft niet. We spelen zo’n 23 of 24 
meetellende qualifying wedstrijden in het 
zomerseizoen en daarvan tellen je tien beste 
resultaten mee. Je kan dus gerust een paar weken 
op vakantie tussendoor of misschien af en toe eens 
een donderdagmiddag aan het werk gaan. Vaker 
meedoen vergroot natuurlijk wel je kansen, want 
een slechte dag heeft iedereen wel eens en die kan 
je dan wegstrepen.’ 

De heren spelen iedere donderdagmiddag. De 
wedstrijdleiding start om twaalf uur met indelen en 
de eerste flight vertrekt om half een. Deelname kost 
slechts € 2,50 en u kunt zich tot kwart voor een 
inschrijven via Proware. Die € 2,50 wordt, na de 
afdracht aan de vereniging,  gebruikt voor de 
aanschaf van de balletjes, de birdies, de wijn en het 
feesteijke dinertje aan het einde van het seizoen. 
Geen weggegooid geld dus!

schilder ze, en zorg dat ze goed worden 
opgehangen.’  

Hij is even stil als ik vraag wie het straks van hem 
over gaat nemen, hij is immers intussen 76 jaar. ‘Ik 
denk niemand. Mijn kinderen niet, niemand...’ Ja, 
dat vindt hij jammer, want ja ‘ik doe het voor de 
vogeltjes ja. Als ze dan met die zwarte kraaloogjes 
naar je kijken, och, dat is toch zó mooi!’ 

Ruim een week later is Piet samen met Jacob Vos 
opnieuw langs alle kastjes geweest. In de buggy. 
Dat scheelt. In de herfst komt hij nog een keer. Dan 
gaat hij te voet. Met altijd twee 
gereedschapstukken op zak: een platbekknijptang 
om de L-vormige schroef een kwartslag te draaien 
en een kruiskopschroevendraaier om het luikje 
vooraan het kastje open te schroeven. Met die 
oervertrouwde handelingen gaat hij opnieuw langs 
59 vogelkastjes waardoor wij dagelijks op de baan 
kunnen genieten van onvoorstelbaar veel 
vogelplezier. Ode aan Piet! Dank je wel Piet!
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Gerrit van de Werken

Beste Eric, 
 
Dank voor je fanmail naar aanleiding van mijn 
vorige stukje. In de baan krijg ik er regelmatig 
commentaar op, en tot mijn niet geringe verbazing 
meestal positief. Mooi man. Intussen koester ik je e-
mail, het schriftelijke bewijs van het hebben van een 
fan. En die fan ben jij. En Hanneke Kok natuurlijk. 
Maar dat telt niet, want wij zijn al jaren elkaars fan. 
Zij was namelijk vroeger mijn buurvrouw, maar is 
tamelijk onbezonnen verhuisd naar een voormalig 
bordeel aan het Noord-Willemskanaal bij de Vriezer 
Brug. Stel je voor. Eerbiedwaardige leden van die 
nette Drentsche (Gerrie Grootjans mag bij haar 
wonen) bivakkeren in een voormalige hoerentent. 
Maar dat weet je niet van mij. 

En ach, wat heb ik alweer een boel beleefd na de 
winter, die me overigens veel te lang duurde. Ik heb 
zelfs, maar dat eigenlijk terzijde, drie dagen in bed 
gelegen met een heuse griep, ondanks de 
beroemde gratis maar dit keer waardeloze 
bejaardenspuit. En heb vervolgens ongeveer zes 
weken gehoest, waarvan twee weken onbedaarlijk. 

Bij mijn eerste marshalshift na de winter was wat mij 
betreft de klapper de mededeling "draagtassen 
verplicht", zoals aangegeven stond op de website 
en op het bord bij de receptie. In mijn onnozelheid 
dacht ik dat de leden van de Drentsche wel zouden 
snappen dat het hier draaide om het behoud van 
hun bloedeigen home-course in een kwetsbare 
periode. Voor alle duidelijkheid: die dag heb ik 
niemand belemmerd om met een trolley de baan te 
betreden. Het is mijn golfbaan niet tenslotte. Maar 
ik heb wel een uurtje belangstellend rondgevraagd 
naar het waarom van tòch een trolley. Want 40 
procent van het volk sleepte zo'n ding met zich 
mee. De eerste de beste (?), ook nog een 
dorpsgenoot van mij, vond dat het wel mocht 
omdat iedereen het deed, en liep vervolgens stug 
door. Ik weet bijna zeker dat hij achter mijn rug een 
lange neus getrokken heeft. Een middelvinger heeft 
hij vermoedelijk niet aangedurfd omdat hij vreesde 
dat ik misschien toch nog even zou omkijken. De 

tweede had ergens een vage pijn, de derde tot en 
met de negende ook (polsen, voeten, veel ruggen, 
ellebogen en schouders, soms compleet met 
aanduidingen in het Latijn), de nummers tien tot en 
met twintig beriepen zich op een soort jaren oude, 
mondeling verkregen ontheffing. Die moest dan 
verstrekt zijn door een waslijst aan verschillende 
personen of instanties. In willekeurige volgorde Jan-
Willem, Paul, Jelle, Martin, de dame van de shop (!), 
Albert, de receptie (!), Bob, Ian, Sven, et cetera. 
Verder was de oneliner ‘Ja maar, met winterbanden 
mag het wel’ nogal grappig, en ........  
Ach Eric, laat maar zitten. Het is hun baan die ze 
naar de gallemiezen raggen. Maar als je diep in 
mijn hart kijkt, moeten al die ontheffingen linea 
recta in de shredder om vervolgens een commissie 
onder mijn voorzitterschap opnieuw te laten kijken 
naar de echt schrijnende gevallen. Maar ja, waar 
begin ik eigenlijk aan. Overigens ben ik wel met 
ome Cees van de nestkastjes eens dat een 
wintergebonden trolley- en buggyroute langs de 
gele lus wel een leuke oplossing zou zijn voor de 
fysiek wat minder gave golfer. Desnoods 
gemarkeerd met paarse paaltjes. Of dito 
vogelhuisjes. 

Een heuse soap was half april bij het opdrogen van 
de baan mijn eerste ervaring met het GPS-systeem 
in de Handicarts. Het spul hing al een jaar niks te 
doen, maar nu zou het gebeuren! Het schijnt zo te 
zijn dat het ding de chauffeur beperkingen oplegt 
bij het rijden in de baan door de buggy automatisch 
tot stilstand te brengen. Een hele uitkomst vanwege 
de onverlaten die zomaar greens op scheuren, in 
het water dreigen te parkeren of langs de verkeerde 
kant van greenside bunkers jakkeren. Maar het is 
erg vervelend als de helse machine onverwacht in 
de ankers gaat bij de eerste de beste molshoop of 
niet-teruggeplaatste plag. Een wat ouder echtpaar 
kon na zulk een excursie alleen nog maar 
achteruitrijden. En dat hebben ze ook gedaan, van 
halverwege rood-1 helemaal terug naar de receptie. 
Bart Snijders schijnt zich om het systeem te 
bekommeren. Maar als er een relatie bestaat tussen 
zijn technische kennis en de keuze van de broeken 
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die hij bij het golfen meent te moeten dragen, heb 
ik er weinig vertrouwen in. Ik houd wel van een 
geintje, zoals de blauw-witte unisexjes van Antien 
en Joop, de half opgerolde broekspijpen boven de 
bergwandelschoenen van de mij dierbare Pauli Pol 
en dat licht tenenkrommende hoedje van Henk van 
der Greft, maar die keukengordijnstof van Bart gaat 
me toch echt te ver. Overigens was Bart vroeger 
lange tijd mijn collega, we hebben zelfs samen 
jarenlang in een cabaretclubje gezeten dat zo 
ongeveer iedereen op school op ruwe wijze 
omschoffelde, dus we hebben veel gelachen, met 
name om elkaar. Ik hoop dat dat nog zo is, anders 
vrees ik dat ik nu een probleem heb. Bart was 
trouwens expert in het nadoen van een autistische 
en zwaar gefrustreerde wiskundeleraar die thuis 
geen reet te vertellen had. En dat vervolgens 
afreageerde op zijn leerlingen. Dat waren nog eens 
tijden! 

Over kleding gesproken. De goede gewoonte om 
correcte kleding te dragen bij het golfen is rap aan 
het afbrokkelen. Eerlijk gezegd weet ik niet waar ik 
aan toe ben, laat staan dat ik er iets op durf aan te 
merken. T-shirts en spijkerbroeken zijn geen 
uitzonderingen meer. Dat mag van mij, en als dat 
breed gedragen wordt: dan ook weg met de 
voorschriften. Wel ga ik hard ingrijpen zodra er 
spijkerbroeken met van die voorgeprogrammeerde 
slijtplekken en scheuren opdoemen. En wel zonder 
autorisatie van mijn chefs. Maar misschien is het 
beter dat de Drentsche op dit item wat 
zelfreinigend vermogen loslaat. Ik kom naderhand 

wel met de AED. Tenminste, als de marshalbuggy 
het doet. 

Ook heel komisch is het bordje op de deur tussen 
receptie en kantoorruimten, waarop staat dat er 
alleen maar personeel doorheen mag. Als ik het 
effect ervan afzet tegen de achterliggende theorie 
gaan we zwaar nat, want hele volksstammen gaan 
toch lekker naar de wc achter het bordje. Renate en 
ik zijn van: of het is vanaf nu echt verboden, of het 
bordje moet weg. Maar nu gaat het net als de 
vorige keer alweer over menselijke excreten, en dat 
moeten we niet steeds willen. Getver. 

Laatste stunt voor deze keer. Op een 
zaterdagmiddag was er een zogeheten Ping-demo. 
Zeg maar rossen met dikke dure knotsen. Er was 
een gestoorde malloot die het presteerde om 
minstens twaalf ballen op rood-6 te deponeren, 
waarvan één zeker weten over een viertal 
onschuldige golfers heen. De vraag was dus niet òf 
we gek geworden waren, maar wanneer. Je ziet het. 
De stof tot schrijven ligt op straat. Malloot.  
Welaan. Het golfseizoen is weer in volle gang. De 
eerste mankementen aan de marshalbuggy zijn 
alweer gerepareerd, het greenkeepersteam is 
vrijwel geheel gemuteerd en er zijn weer hele lieve 
nieuwe dames in de horeca en op de receptie. 
En voorts kan ik niet wachten op het zomerrokje van 
Gien Bouwman, maar er staat maar één kledingstuk 
hoger op mijn lijst. Go beste Eric, go. Het is groen 
en het is van jou...........

Het edele werk van een wedstrijdleider 
Joke van der Ven

Het laatste mailtje van de wedstrijdleiding aan de 
deelnemers van de Jur van Dijk bokaal had een 
opvallend indringende toon: wie niet op tijd is - 45 
min. voor aanvang van de wedstrijd bij shotgun, 30 
min. voor aanvang wedstrijd bij starttijd - krijgt eerst 
nog een waarschuwing, daarna een schorsing!  
Was getekend: Eric Afman. 
Voor ons als redactie tijd om eens een babbeltje te 
maken met de man die nog nèt zijn bed niet heeft 
staan in het Clubhuis, maar bijna op en naast de 
baan woont en leeft: Eric Afman. In het dagelijks 

leven software engineer bij Ordina. 
‘Wat een strenge toon Eric!’  
‘Ja, mooi he! 
 
‘Nou, mooi…’ 
‘Ach ja, het was gewoon een keer nodig! Bij de 
Vroege Vogels op Hemelvaartsdag kwam, ondanks 
een vriendelijk verzoek via de mail om op tijd te 
komen, tweederde van de deelnemers te laat, tot 
zelfs slechts tien minuten voor de start. Daar word je 
als wedstrijdleiding niet echt blij van, want zo schop 
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je eigenlijk de hele boel in de war. En dit speelt al 
jaren. Gelukkig is het wedstrijdreglement er nu op 
aangepast. En het aardige is dat iedereen wel op 
tijd was. Al kwamen sommigen hijgend en rennend 
bij de wedstrijdtafel aan…’ 
 
‘Snap ik, dus wat ons betreft, leg nou eens uit wat 
het edele werk van een wedstrijdleider dan eigenlijk 
inhoudt.’ 
‘Ok, in grote lijnen komt het neer op twee taken: 
vóór de wedstrijd en ná de wedstrijd. 

‘Laten we beginnen met vóór de wedstrijd.’  
‘Stel de wedstrijd wordt op zaterdag gespeeld, dan 
kan iedereen zich tot en met dinsdag inschrijven. 
De wedstrijdleiding bestaat altijd uit twee 
personen. We hebben in totaal overigens elf 
wedstrijdleiders (de herenmiddag en dergelijke niet 
meegerekend), want niet iedereen kan elke week 
uiteraard. Die spreken meestal met elkaar af wie de 
flightindeling doet en wie er op vrijdag naar de 
wedstrijdkamer van het Clubhuis gaat om de 
stickers uit te draaien en op de kaarten te plakken. 
Zo’n flightindeling vraagt overigens best enige 
zorg, want we willen ook dat niet altijd dezelfde 
spelers met elkaar lopen. En als er bijvoorbeeld een 
echtpaar meedoet zorgen we bij een indeling met 
tijdintervallen wel dat ze vlak na elkaar starten, want 
meestal komen ze samen naar de baan. De andere 
wedstrijdleider bestelt bij de shop de prijzen, 
waarvan de hoogte en het aantal afhankelijk van het 
aantal deelnemers. 
 
Op de ochtend van de wedstrijd zijn wij er eigenlijk 
altijd al een uur van tevoren, tot anderhalf als het 
een shotgunwedstrijd betreft. Dan beslissen we 
waar de longest en neary worden gezet, afhankelijk 
van de wind en wie de houders gaat zetten. Soms is 
dat een marshall, soms doen we het zelf. Daarna is 
het kaarten uitdelen en geld ontvangen. Er zijn dan 
spelers die ons tussendoor ook nog even allerlei 
vragen stellen. Leuk, maar soms ook lastig. En dan 
wil je als wedstrijdleider ook zelf nog even een paar 
balletjes inslaan en putten, want bijna alle 
wedstrijdleiders spelen zelf mee. Dik Boers speelt 
geregeld niet mee, maar daarin is hij een 
uitzondering. Ook voor de flightgenoten is het 
prettiger als ze weten dat iedereen present is en wie 
weet kunnen we iemand van de reserverelijst laten 
invallen als blijkt dat iemand uitvalt. Dat is onlangs 
bij het Clubkampioenschap Par 3 nog net gelukt. 

‘En ná de wedstrijd?’ 
‘Na de wedstrijd is het kaarten innemen, scores en 
handtekeningen controleren, birdies en eagles 
vaststellen en de longest en neary. Bij meer 
ingewikkelde wedstrijden als de vlaggetjeswedstrijd 
of een nachtwedstrijd komt er natuurlijk nog veel 
meer bij kijken. Soms moeten totaalscores worden 
verwerkt in een spreadsheet, zoals wedstrijden over 
meer dan 18 holes als de Jur van Dijk Bokaal, en bij 
de laatste Keiwedstrijd van het jaar. En dan zijn er 
spelers die op het terras gaan zitten en zich 
afvragen waarom de prijsuitreiking niet binnen vijf 
minuten plaatsvindt. 

Tot slot moeten we een deel van het inleggeld 
afdragen en een financieel verslag maken van de 
wedstrijd. Op zich lijkt het allemaal mee te vallen, 
het is ook hartstikke leuk, maar misschien snap je 
intussen dat het voor ons wel erg prettig zou zijn als 
iedereen op tijd komt en er rekening mee houdt dat 
de wedstrijdleiding óók graag een goeie wedstrijd 
wil spelen. 

‘Helder Eric. Nog een tip?’  
‘Hmm… lees je in en leef je in. Zorg dat je weet of 
het een strokeplay- of stablefordwedstrijd betreft, 
hoe laat je je moet melden en bij een 
shotgunwedstrijd, hoe laat of op welke hole je moet 
starten en vanaf welke tee. Blader eens door het 
wedstrijdreglement op de website. En bedenk dat 
de wedstrijd niet alleen om jou draait. Dus kom op 
tijd…’
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Wij hebben een UNIEK CONCEPT met alle
kennis, materiaal en textiel in eigen huis.

Hierdoor hebben wij snelle levertijden
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Borduren of bedrukken aan u de keus.

BEDRIJFSKLEDING
PROMOTIONELE KLEDING
GOLFKLEDING
HANDDOEKEN
GOLF-TOWELS

info@enigma.nl | 050-549 34 71



10

André Turkstra onze nieuwe hoofdgreenkeeper 
Joke van der Ven

Het is dinsdag 29 mei. Een zinderende hitte teistert 
de baan en het handjevol spelers dat de zonnegod 
trotseert. Binnen zit André Turkstra, 27 jaar jong, 
onze nieuwe hoofd greenkeeper, in korte broek en 
blond hoofd okselfris in zijn kantoor. Een glaasje 
water ja, geen gek idee. Hij is voor het eerst 
hoofdgreenkeeper en kan dus voor het eerst zijn 
eigen plan en eigen ideeën toepassen in de baan 
en daarnaast leidinggeven aan de andere 
greenkeepers. Een nieuwe bezem dus… 

‘Je bent vandaag op de kop af negentig dagen 
hoofd greenkeeper André, hoe is je dat bevallen?’  
’negentig dagen al?’ ‘Ja, tel maar mee, op 1 maart 
begonnen…’ Snelle rekenaar als hij blijkt te zijn, 
weet hij onmiddellijk dat het klopt. Vervolgens lacht 
hij breeduit. ‘Het bevalt me eigenlijk heel goed ja. 
We zijn op de goeie weg. Het was en is een hele 
uitdaging zo’n baan van 36 holes, maar wel een 
héle móóie uitdaging. Er is in die negentig dagen 
veel gebeurd, hard gewerkt en het gaat vooral de 
goeie kant op. Ook qua communicatie, tenminste 
dat hoor ik vooral van de leden, dat ze onze manier 
van communicatie, zoals bij het beluchten van de 
baan bijvoorbeeld, zo waarderen.’ 

André, geboren en getogen Fries, ook in hart en 
nieren, begint zijn dag elke morgen om vijf uur. 
Vanuit Dokkum naar Zeijerveen is ruim 50 minuten, 
zodat hij elke morgen zo rond zes uur op de baan is. 
Eten doet hij in de auto. ‘Tijd zat toch? En móói dat 
het dan is hier ’s morgens! Prachtig!’ ’s Avonds rijdt 
hij meestal rond een uurtje of vijf, half zes weer 
terug. Lange dagen dus. 

‘Hoe vindt een echte Fries het hier op de Drentsche 
baan?’ 
‘Ha, nou prima hoor! Ik vind ze allemaal eigenlijk 
erg vriendelijk hier op de baan. Misschien…,en daar 
aarzelt hij toch even, misschien net ietsje 
vriendelijker dan de Friezen. De baan hier is 
natuurlijk heel anders dan de Groene Ster uit 
Leeuwarden, waar ik vandaan kwam. Daar was het 
veengrond en vooral véél water, echt een heel 
ander gebied. Dit is echt een hele mooie baan!’ 
‘Jazeker! Laten we het eens over de baan hebben. 
De greens, de fairways, het bos en de bunkers. Wat 
is je actieplan geweest?’  

‘Nou, da’s een plan van zo’n zeven kantjes. Wil je ze 
hebben?’  
‘Nee, liever niet, vat jij de hoofdlijnen maar samen. 
‘Laten we met de greens beginnen. Daar moest, en 
dat weet iedereen natuurlijk, heel veel aan 
gebeuren. Die worden nu elke morgen gemaaid of 
gesweept. Sweepen, met een soort waterslag 
achter de trekker, doen we als er dauw op ligt. Die 
dauw slepen we er als het ware af, zodat de plant 
minder lang vochtig blijft, dit om schimmelvorming 
te helpen voorkomen. Daarnaast zijn ze véél 
belucht, zijn we het bodemleven aan het verbeteren 
en zaaien we door met een andere grassoort. Eén à 
twee keer per week worden de greens ook nog 
eens gerold, om ze vlakker en dus sneller te krijgen. 
En ja, nu na negentig dagen zoals jij zegt, kun je 
duidelijk verbetering zien.  
Bij de fairways hebben we andere maailijnen 
aangebracht en wat meer speelse vormen. Sowieso 
hebben we de bunkers veel meer in de baan 
geïntegreerd, bijvoorbeeld bij Geel 1 en Wit 3. En 
je hebt zelf vast ook gezien dat we anders maaien, 
vaak kruislings. Dan kom je minder in een 
maaispoor terecht en, ook niet onbelangrijk, het 
oogt gewoon wat mooier.’ 

 
‘Ben je ook al bezig met die vieze engerlingen die 
we vorig jaar op Geel 4 hebben gehad?’  
Hier kijkt hij voor het eerst wat bezorgd. ‘Die 
engerlingen zijn echt héél lastig te bestrijden. Daar 
kun je eigenlijk niks aan doen of het wordt een héél 
kostbare zaak. Je kunt met aaltjes soms wat 
bereiken, (die aaltjes eten de engerlingen op - red.) 
maar dat werkt maar op heel specifieke momenten.’ 
Hij zucht. ‘Laten we hopen dat ze dit jaar niet 
terugkomen.’ 
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‘Dan het bos, er liggen wel heel veel bomen plat, 
bijvoorbeeld bij het begin van Wit 1. Komen er 
nieuwe lodges bij?’ 

André grinnikt. ‘Nou, dat denk ik niet nee, maar dat 
weet ik uiteraard niet. Wat er in het bos gebeurt nu, 
is eigenlijk een soort van achterstallig onderhoud. 
Die bomen zijn achttien jaar geleden geplant, groot 
gegroeid en nooit uitgedund. Dat ging dus niet 
goed. Voor dat soort werk is er de boswachterij en 
da’s echt een klus voor Jan-Willem. Wij zijn als 
greenkeepers verantwoordelijk voor de eerste vier 
meter bos naast de fairway. De rest is voor een 
andere partij.’ 

‘Heb je wel genoeg mensen om alles voor elkaar te 
krijgen?’ 
‘Ja, dat denk ik wel. Met elkaar hebben we zo’n 
mannetje of acht, negen, inclusief twee 
zomerkrachten om de vakanties op te vangen. Soms 
is het druk. De week dat we alle banen aan het 
beluchten waren maakte iedereen lange dagen, 
maar dat wisten we ook van tevoren. Dat was voor 
niemand een probleem. Elke week maak ik een 
schema op de planborden, zodat iedereen voor de 
hele week weet wat-ie moet doen. Daar houdt 
iedereen zich aan en dat bevalt prima.’ 

‘En de plannen voor de toekomst?’  
‘Volgend jaar willen we in ieder geval iets aan de 
foregreens gaan doen, die zijn nu wat te nat en we 
zullen de eerste twee jaar nog veel blijven 

beluchten. Dat heeft de baan wel nodig. Samen 
met Erik van Wijhe, de supervisor van alle 
golfbanen die Vos Ruinerwold in beheer heeft, 
stellen we o.a. een bemestingsplan op en kijken we 
per jaar wat we aan gaan pakken. 

‘En jouw eigen toekomst?’ 
‘Nou, voorlopig blijf ik wel hier hoor! Ik ga alleen 
nog ietsje verder weg wonen. Mijn vriendin en ik 
laten een huis bouwen in Niawier, een dorpje met 
maar 400 inwoners, en ook daar heb ik veel zin in.  
En wat ik naast mijn werk nog doe? Nou voetballen 
twee keer per week, plus een wedstrijd en in de 
zomer kaatsen.’ 

‘Kaatsen?’ 
‘Ben je Fries? Nee? Nou dan is het bijna niet uit te 
leggen. Het is een spel met een bal zo groot als een 
golfbal die je met de hand probeert weg te slaan. 
Dat balletje is natuurlijk wel van ander materiaal, 
anders zou het niet helemaal goed gaan.’ 

Hij vertelt het rustig, doordacht, laat zich 
overduidelijk de kop niet gek maken en heeft een 
helder doel voor ogen. Onze nieuwe bezem, die de 
baan mooi aan het schoonvegen is: André Turkstra. 
De Groningers onder ons zouden zeggen: ‘t kon 
minder!
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Joke van der Ven

Zijn volledige naam: Jacobus, Johannes, Joris, 
Cornelis, Maria van der Palen. Roepnaam Jack, 
fonetisch gespeld als Zjakk. ‘Katholiek zeker?’ 
Grinnikend: ’Zeker, zéér katholiek!’ Zevenenvijftig 
jaar geleden geboren in het Zuid-Nederlandse 
Valkenswaard met een nog immer onvervalste 
zachte Brabantse ‘g’. Binnen de club staat hij 
bekend als voorzitter van de Technische Commissie 
en is verantwoordelijk voor de samenstelling van de 
veertien competitieteams, samen met Janny 
Vierkant en Eesge Jongstra. In het dagelijks leven is 
hij architect en vooral beroemd geworden met het 
spraakmakende futuristische Infoversum in 
Groningen. Twee uur lang lopen is twee uur lang 
een duizelingwekkende hoeveelheid informatie 
opslaan. Jack als menselijk perpetuum mobile. Hou 
u vast! 

We lopen rood. Dinsdagavond kwart over zeven. 
Jacks handicap is 14.3. Terwijl ik mijn eerste vragen 
op hem afvuur trekt hij zijn trui uit en gaat in polo 
verder, terwijl ik zelf mijn winterse bodywarmer tot 
aan de kin dichtrits. Zijn eerste kennismaking met 
de golfsport was als caddie. Een neef deed dat 
werk ook en introduceerde hem. Ach het was leuk 
en andere sporten had hij nooit kunnen doen. 

Hoezo niet? 
‘Op mijn zevende kreeg ik een ernstig ongeluk. Een 
auto reed tegen mij aan of ik liep tegen de auto, 
maar daarna was alles kapot. Van binnen en van 
buiten. Het was een wonder dat ik nog leefde. Ik 
heb tien jaar lang zware medicijnen moeten slikken 
en kon amper tien meter hard lopen. De MAVO heb 
ik dan ook met moeite kunnen doen toen, vanwege 
die medicijnen.’ Het kleurt zijn leven, dat is wel 
duidelijk. Later op de avond vertelt hij dat dáár zijn 
gedrevenheid en grote haast om heel veel dingen 
te doen waarschijnlijk vandaan komt. ‘Nadat ik van 
de medicijnen af was heb ik MTS gedaan, HTS, 
Bedrijfskunde in Groningen en daarna de Academie 
van Bouwkunst in Amsterdam. Die heb ik in 1995 
afgesloten. 

Architect. Da’s geen doorsnee beroep, hoe kwam je 
daarbij? 

‘Dat wist ik eigenlijk al vroeg. Hoe weet ik niet, het 
zit niet in de familie of zo, maar ik wist het gewoon. 
Het was overigens niet altijd makkelijk. Het 
voorlaatste jaar van de Academie belandde ik 
eigenlijk in een diep zwart gat.’ 

Waardoor? 
‘Mijn docenten waren absoluut niet tevreden over 
mij, ik ook niet en ik wist niet waarom of wat er aan 
de hand was. Totdat een heel kritische docent me 
zei: ‘Je moet eens wat boeken van  Scharoun lezen.’ 
‘Scharoun is een architect die in de jaren dertig 
naam en faam maakte met organische bouw, de 
menselijke maat en de beleving die mensen 
hebben als ze een gebouw ‘bewonen’. Een man 
met een antroposofische levensvisie. Toen viel 
eindelijk het kwartje en heb ik de opleiding als een 
speer afgemaakt. Het meest trots ben ik daardoor 
misschien nog wel op mijn afstudeerproject van een 
Kinderdagverblijf, ook al kreeg het Infoversum ook 
vooral internationale belangstelling. Nederland 
staat vooral bekend vanwege functionele bouw. 
Alles is recht, alles past, alles is functioneel, alle 
materialen staan bijna vast. Andere vormen zie je 
nauwelijks. Vanaf het moment dat ik Scharoun heb 
gelezen koos ik voor beleving, de menselijke maat  
en andere materialen. En zo is uiteindelijk dat 
Infoversum ook tot stand gekomen. Intussen ben ik 
met C+M+B heel erg bezig met BENG, Bewust 
Energie Neutraal Gebouw of zoals ik het zelf ook 
noem een passief bouwhuis systeem. Dat betekent 
dat je een huis zo goed bouwt dat je geen 
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verwarming meer nodig hebt. Het is overigens heel 
vreemd dat de politiek al jaren weet dat er andere 
huizen gebouwd moeten worden, maar dat ze het 
gewoon op hun beloop laten. Daar bemoei ik me 
tegenwoordig dus ook een beetje mee.’ 

Volgens mij bemoei je je met heel veel dingen!  
Ja, dat is eigenlijk ook zo van huis uit gegroeid. Mijn 
vader zat in veel besturen, ik inmiddels ook en 
daarnaast ook in veel spontane organisch 
gegroeide overleggen. 

Zoals? 
‘Nou, denk aan Corporatie Blauwe Ogen, een club 
die nadenkt over sociale duurzaamheidsprojecten 
van dorpen en wijken. Bottom up willen we weten 
wat daar mogelijk zou zijn. Of Grunneger Power, 
een denktank die zich bezig houdt met bottom-up 
energie-opwekking. Of Mobaco-A, een club waar 
we met elkaar mee hebben gedaan aan een 
prijsvraag voor tijdelijke huisvestingsoplossingen 
voor asielzoekers. Niet alleen in Nederland maar 
wereldwijd. Dat willen we nu gaan realiseren. 
Daarvoor gebruiken we biocomposiet, het halen 
van bouwmaterialen uit reststromen van de 
landbouw. Daar kun je dan een soort kolom van 
maken waarmee je een tijdelijke huisvesting kunt 
maken. Noem het een bio-based economy. In alles 
wat ik doe en waar ik mee bezig ben kies ik steeds 
voor de menselijke maat, kleinschaligheid en kleine 
cellen. Zie het als een sociale strategie dat je met 
twee man een gebouw kunt neerzetten dat is 
opgebouwd uit lokale materialen.’ 

Jack straalt, glundert en kan zo nog uren doorgaan. 
Want daarnaast is hij ook nog lid van het MVO, 
Maatschappelijk Verantwoord Ondernemen binnen 
de projectgroep Nederland…is hij lid van de Raad 
van Toezicht van Noorderduurzaam, een 
netwerkorganisatie die de duurzaamheid in de drie 
noordelijke provincies bevordert en… 

En tussendoor werk je ook nog gewoon?’  
‘Eh ja, zeker!’ 
Ok, terug naar het golf Jack, wat doe je als 
voorzitter van de Technische Commissie en hoe stel 
je de teams samen? 
‘Als voorzitter probeer ik jaarlijks te kijken hoe we 
de middelen binnen de teams het best in kunnen 
zetten. In nauwe samenwerking uiteraard met Janny 
en Eesge.  Voor de samenstelling van de teams 

kijken we naar twee dingen: handicap en de 
resultaten bij de matchplays. Daarnaast is 
interessant om te kijken hoe we individuele spelers 
kunnen verbeteren, want we kunnen niet alle 
individuele deelnemers individuele trainingen 
geven. Dat betekent dat Martin daar ook intensief 
bij betrokken is.’ 

En dit jaar is best wel een succesjaar! 
‘Zeker, het eerste van de heren 36 holes, het tweede 
van de dames zondag en het derde van de heren 
senioren zijn al kampioen, het jeugdteam kan het 
nog worden. Prachtig allemaal. Tegelijkertijd 
beseffen we met elkaar natuurlijk dat we niet op 
kunnen tegen de budgetten die Glimmen en de 
Semslanden beschikbaar hebben voor hun teams. 
Maar binnen de financiële ruimte die wij hier 
hebben doen we het hartstikke leuk.’ 

Tot slot: op rood 9 sloeg Jack na een iets minder 
flitsende ronde trefzeker een organisch geplaatste 
pitch-in-birdie. 
Eind goed al goed!

Heren 1 - 36 holes

Dames 2 - zondag

Heren 3 - senioren
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Chris Kombrink

GEO Certificaat voor Drentsche Golf& Country Club 
Jelle Paauw

Ineens was hij daar: het GEO Certificaat voor de 
Drentsche Golf & Country Club, op een toch al 
feestelijke vrienden- en vriendinnendag. Tjeerd de 
Zwaan, voorzitter commissie Duurzaam!Golf van de 
NGF kwam hiervoor vanuit het midden van het land 
om deze uit te reiken aan Chris Kombrink, die alle 
credits verdient voor deze certificering. Maar wat 
houdt deze GEO Certificering precies in? 
Vanuit een duurzaamheidsgedachte en de 
overtuiging dat golf een bijdrage kan leveren aan 
een gezond milieu voor iedereen is door 
belangenbehartigers van de golfsport (IGF, EGA, 
PGA etc.) het initiatief ontstaan van de oprichting 
van de GEO. Deze non-profit organisatie wordt 
ondersteund door de Europese Commissie. GEO 
heeft in de meeste Europese landen erkenning. 
Nederland (NGF) loopt op GEO-gebied voorop en 
steeds meer golfbanen hanteren (wij zijn slechts de 
111e baan) een beleid dat erop is gericht om in 
natuur- en milieu-opzicht verantwoordelijkheid te 
nemen. Hierbij is het doel om een optimale 
speelkwaliteit en dienstverlening te behalen die in 
goede harmonie is met de natuurlijke omgeving, de 
economische gezondheid en de maatschappelijke 
verantwoordelijkheid van de golfbaan. Daarnaast 
wordt Duurzaam beheer steeds noodzakelijker 
omdat gewasbeschermingsmiddelen vanaf 2020 
verboden zullen zijn. Én een GEO-certificaat is een 

sterke 
troefkaart bij 
overleg met 
overheden en 
stakeholders.  
In 2017 is het 
werk verricht 
om tot deze 
certificering te 
komen, waarin 

Chris Kombrink (voormalig hoofdgreenkeeper) een 
grote rol heeft gespeeld. Al langere tijd voldeden 
wij aan een groot deel van de voorwaarden voor 
deze certificering, mede omdat we ons begeven in 
een strategisch waterwingebied. Echter kwam het 
tot vorig jaar niet tot de daadwerkelijke certificering 
want het is immers een behoorlijke klus om de 
praktijk goed op papier te krijgen. We hebben 
hiervoor assistentie gehad van NL Adviseurs, die 

gespecialiseerd zijn in begeleiding van dit GEO 
Traject. 
 
Iedere vier jaar wordt een audit uitgevoerd om te 
kijken of de baan en de bedrijfsvoering aan de 
eisen voldoen. In onderstaand schema is te zien 
welke onderdelen getoetst worden. 

GEO betekent veel meer dan geen gebruik van 
kunstmesten of een petfles in een daarvoor 
bestemde afvalbak doen. Het is een toetsing van de 
gehele bedrijfsvoering van greenkeeping tot en 
met horeca. Ook Vos Ruinerwold Golf is als 
aannemer gecertificeerd door GEO en dus hebben 
we een duurzame partner in huis die met ons ook 
de komende jaren het GEO traject blijven 
doorlopen. 
Als Drentsche Golf & Country Club zijn wij ervan 
overtuigd dat wij met dit GEO certificaat bijdragen 
aan het steeds belangrijker wordende onderwerp 
‘duurzaamheid’. Hiermee geloven wij dat wij een 
positieve stap zetten in de beleving van onze leden 
en bezoekers!

Landschap en 
biotopen

Het beheer van de golfbaan in 
relatie tot de natuur

Water Wordt water effectief en zuinig 
gebruikt; dit geldt voor gebruik 
van water voor irrigatie en voor 
gebruik in de gebouwen

Energie en 
hulpbronnen

Wordt er zuinig met energie 
omgegaan in het algemeen en 
bij de bedrijfsvoering in het 
bijzonder (gas en elektriciteit) 

Product- en 
ketenbeheer 

Wordt er duurzaam ingekocht; 
worden de juiste bemestings-
plannen gehanteerd 

Milieukwaliteit Welke belasting heeft de 
bedrijfsvoering voor het milieu; 
hoe wordt het afval verwerkt en 
gescheiden en welke 
bestrijdingsmiddelen worden 
gebruikt 

Mens en 
samenleving 

Hoe wordt deze duurzame 
manier van werken 
gecommuniceerd met de leden 
en gasten
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Duurzaam ondernemen

zit in onze genen

Duurzaam ondernemen is bewust 

kiezen. Respect voor de natuur. 
Daarom laat de Drentsche Golf & 
Country Club haar drukwerk
verzorgen door Zalsman Groningen.

Osloweg 85, 9723 BK Groningen

T 050 313 66 22

www.zalsmangroningen.nl

“Zalsman, groen in al z’n

handel en wandel.”

drukwerkdrukwerkdrukwerk
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Karin van Esch

Goede start van het NNO-seizoen 
De eerste wedstrijd van het NNO-seizoen was op 13 
mei op Lauswolt. Zeven jeugdleden van de 
Drentsche deden mee. Voor onze nieuwe 
deelnemer Kian de Roo begon zijn eerste wedstrijd 
goed! Hij werd eerste in categorie 3 met 25 punten! 
In categorie 1 werd Michel van Zijl vierde en Guido 
Mulder vijfde. Dat waren al weer elf 
verenigingspunten voor de Drentsche! 
 
De tweede wedstrijd was 27 mei op De Groene Ster. 
Ook daar waren we weer succesvol. Luca Mol werd 
tweede in categorie 3 met 20 punten, Guido Mulder 
werd tweede in categorie 1 en Koen Hazekamp 
werd derde in categorie 1. Dat waren weer 14 
punten, waarmee we totaal op 25 punten staan na 
twee wedstrijden. Dat is een prachtig begin van het 
NNO-seizoen! 

Familiegolfdag 
De jeugdcommssie organiseerde samen met Martin 
Kanninga een familiegolfdag op 26 mei jl. Helaas 
was de belangstelling niet zo groot, maar degenen 

die meededen vonden het een geslaagd 
evenement. Eerst werd in groepjes geoefend met 
putten, chippen en pitchen. Daarna mochten de 
deelnemers even lekker gaan slaan op de driving 
range. Als laatste was er een wedstrijdje van de 
ouders tegen de kinderen op 2 holes van de Par 3 
die (helaas) door de ouders gewonnen werd…  
Als afsluiting hadden we een gezellige en lekkere 
maaltijd op het terras. 
  
Start jeugdcompetitie 
De jeugdcompetitie is van start gegaan. Ons 
jeugdteam, bestaande uit Michel van Zijl, Tim 
Winter, Guido Mulder, Jack Stewart en Koen 
Hazekamp is de eerste wedstrijd goed van start 
gegaan met een 10-2 overwinning op Sybrook. Hun 
scores zijn te volgen op de site van de NGF: 
www.ngfcompetitie.com.
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De favoriete club van … Jasper Kuipers 
Koen Hazekamp

In ‘De favoriete club van…’ spreken we een jeugdlid 
over zijn of haar golfervaringen. Jasper Kuipers is 
een fanatieke golfer met een recentelijk behaalde 
handicap van 54. 

Hai Jasper. Wat is jouw favoriete golfclub? 
‘De ijzer 9! Met deze club heb ik het beste 
balcontact en sla ik het meest consistent. Dat is 
natuurlijk helemaal fijn als je de bal ook slaat naar 
waar die heen moet.’ 

Dat is altijd mooi meegenomen Jasper, zeer 
interessante keuze. Je loopt al eventjes rond op de 
golfbaan, zo kan ik me herinneren, hoelang golf je 
eigenlijk al en hoe ben je met de sport in aanraking 
gekomen? 
‘Uhm, ik denk eigenlijk zo’n drie en een half à vier 
jaar. Eerst speelde ik korfbal, maar daar vond ik echt 
niets meer aan, dus daar ben ik mee gestopt. Toen 
een jaartje niks eigenlijk, tot ik mijn vader vroeg of 
ik een keer mee mocht naar de golfbaan: 
proeflessen, je weet wel, en toen ging het snel. Ik 
had veel lol met de lessen en nog steeds vind ik het 
een hele leuke sport!’ 

Je probeert best actief te zijn met golfen, lukt dat? 

‘Het is wel erg druk hoor, soms moet golf even 
opzijgeschoven worden voor school en alle andere 
dingen die ik moet. Ik zit nu in de derde van VWO 
en soms is het écht wel even puzzelen. Natuurlijk les 
ik op de vrijdagavond en ik probeer ergens in het 
weekend, zaterdag of zondag, ook nog even een 
rondje te lopen. Meestal de Par 3.’ 

School tackelt bij iedere scholier wel wat plezier, 
vrees ik. Speel je ook nog andere sporten Jasper? 
‘Nee, op het fietsen van en naar school na dan. 
Haha! Maar daar krijg je de echte beweging ook 
niet van, het is nog geen vijftien minuten fietsen. En 
naar de golfbaan duurt het zelfs nog minder lang.’ 

Jeetje, wat een luxe! Traditioneel de laatste vraag: 
wat zou je nog willen bereiken met golf dit jaar? 
‘Nou, sowieso mijn HCP verlagen, NNO-
wedstrijden blijven doen en aan lessen blijven 
deelnemen. Ook wil ik graag elk weekend naar de 
golfbaan blijven kunnen gaan, dat zou mooi zijn!’ 

Ik vond het een heel erg leuk interview Jasper, aan 
je enthousiasme zal het in ieder geval niet liggen. 
Wij zien elkaar snel weer op de golfbaan.  
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B. Bies

De ochtend was nogal chaotisch verlopen. Ik had 
gedacht de afwezigheid van mijn veel betere helft 
aan te kunnen grijpen om wat grip te krijgen op het 
welige groen van onze tuin. Ik had er goede 
ervaringen mee. Met het aangrijpen van de 
gelegenheid, bedoel ik dan. Maar nu was het 
resultaat net ietwat aan de drastische kant geweest, 
hetgeen me kwam te staan op een paar niet mis te 
verstane sarcastische teksten. 
Ik verstond iets van: zo kun je mooi over alles heen 
kijken, en, of ik het geasfalteerde terras ook nog 
even wou meenemen, en, wou je de komende jaren 
nog iets zien bloeien, en, je hebt die ene stokroos 
nog vergeten te toppen. 
Als gevolg van dat alles leek het me beter om m'n 
heil voorlopig even elders te zoeken. 
Ik had zin in een biertje. Ik moest mijzelf even 
herpakken.  
Als vanzelf had ik mij naar mijn favoriete zit aan de 
bar in ons clubhuis gestuurd. Een op luide toon 
gevoerde conversatie stoorde mij in mijn 
zelfreflectie. 
Quasi geïnteresseerd in het interieur draaide ik mijn 
hoofd en zag even verderop drie mannen in 
relaxstand rond een tafel. Op de tafel een aantal 
lege flessen. Daarmee was de luidruchtigheid voor 
een deel verklaard. Bij het drietal aan tafel was om 
voor mij onbegrijpelijke redenen een jong ogende 
knul met onduidelijke krulletjes en een vlassig 
baardje verzeild geraakt. 
Het gebeuren had meteen mijn onverdeelde 
aandacht. 
'Heb je enig idee hoeveel geld ik op de 
drivingrange aan ballen heb weggeslagen. Nou, 
daar kun je makkelijk vier keer van naar de 
Bahama's. Zwembroekje mee en liggen. En dan hou 
je nog geld over voor Studio Bruno hiero.' 
Aan het woord is de man links. Hij heeft een in de 
lengte gestreepte broek met een dwarsgestreepte 
polo aan. Zijn grijzende haar vormt een halo rond 
een kalende kruin. 
Het met nadruk uitgesproken statement is zonder 
twijfel gericht tot de jonge knul. 
Die lijkt zichtbaar niet onder de indruk. 
De conversatie heeft alles van een slapstick in zich 
en ik voel iets van plezier opkomen. 

De man rechts neemt het woord. Hij heeft het haar 
van een Koreaanse leider en de mond van André 
van Duin in een rond gezicht, boven een shirt met 
een bij-de-tijds bloemmotief. 
Daarbij kijkt hij in het gezicht van de jonge knul en 
geeft de andere twee een terloopse knipoog. 
'M'n twaalfde setje. Ik heb al elf setjes versleten. 
Nog afgezien van de drivers. En putters. En 
wedges. En hybrides. Omdat ze beter slaan, 
gerichter, verder, makkelijker. Me hoela. Ik had er 
beter m'n gebit van kunnen laten reguleren. 
En ja, in een poging om zijn woorden te begeleiden 
met een lach, zie ik een paar openingen die ruimte 
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geven aan wijd-en-zijd staande tanden. 
Het wordt mij duidelijk dat het door de drie 
mannen opgevoerde stukje de bedoeling heeft om 
alle golfgrond onder de voeten van de jonge knul 
weg te slaan. 
Ik geef het gebodene nu al een acht en het mooiste 
moet nog komen. 
'Ik heb tijden gekend dat ik m'n pro nog vaker zag 
dan m'n Ursula. Het heeft me heel wat bezoekjes 
van haar aan de kapper en de ‘luchieswinkel’ gekost 
om voorbij komende ergernisjes weg te masseren. 
Jurkje, kettinkje, schoentje. 
Je weet niet half waar je met dat gegolf aan begint' 
eindigt de man rechts. Hij zit net zo ruim in zijn vel 
als in zijn kleren die zijn taps toelopende figuur nog 
extra benadrukken. 
De drie mannen kijken elkaar veelbetekenend aan. 
Dit moet de doodsteek wel zijn. 
Uiterlijk onaangedaan staat de jonge knul op en 
dankt het trio voor hun aangename gezelschap en 
verhelderende uitleg. 
Als ik al twijfels had nam zijn stem alle onzekerheid 
weg. 

Op het moment dat hij de deur achter zich 
dichttrekt complimenteren de heren elkaar met hun 
eensgezindheid om de arme jongen op het 
verkeerde been te manoeuvreren. 
Het maakt hun dag, kan ik uit alles opmaken.  

'Weten jullie wel wie dat was?' koos ik het beste 
ogenblik voor een entree. 
Ik zag drie paar glazige blikken in mijn richting. 
'Dat was Joost. Onze Joost. Onze nationale 
golftrots Luiten.' verstoorde ik het feestje van de 
drie. 
'Die is helemaal gek!' en 'Neem je ons nou in de 
maling.' en 'Krijg het heen en weer.' zijn de reacties. 
'Ik zag wel iets bekends.' meende een van hen zich 
nog te kunnen redden. 
'Ik had m'n bril niet op.' zei nummer twee. 
'Ik zag 'm alleen van opzij.' was het excuus van 
nummer drie. 

De dag begon zwaar bewolkt maar op dat moment 
brak de zon door. 
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Patty Aalbersberg 

Tijdens mijn opleiding aan de Koninklijke Academie 
van Beeldende Kunsten te Den Haag, begin  
jaren 80, was ik enorm gefascineerd door de 
schoonheid van het menselijk lichaam.  
Vanzelfsprekend waren modeltekenen en -
schilderen mijn favoriete vakken. 

Na mijn afstuderen volgden jaren waarin ik 
voornamelijk in opdracht werkte en raakte het 
verbeelden van het menselijk naakt wat naar de 
achtergrond. Naast het schilderen van portretten en 
figuren ben ik hier sinds enige tijd weer zeer 
enthousiast mee bezig en in deze nieuwe fase komt 
mijn schilderkunst tot grote bloei.  

Het gebruik van reliëf door verschillende 
materialen, in samenspel met aardse tinten 
resulteert in een serie verrassende schilderijen.  
Het abstracte en figuratieve ontmoeten elkaar en  

geven mijn werk een dynamiek die bepalend is  
voor het sfeerbeeld: prachtig, sensueel, kwetsbaar 
maar toch sterk, volop in beweging of juist heel  
verstild en sereen. 

Ik woon en werk in Hoogeveen en sinds 2016 geef 
ik les in mijn atelier aldaar. U kunt mijn website in de 
gaten houden voor informatie over lesgeven, 
exposities en natuurlijk mijn nieuwste schilderijen te 
bekijken. Het bezichtigen van mijn werk is mogelijk 
op afspraak. 

Als u vragen heeft aarzel niet om te bellen of 
mailen. Misschien tot ziens bij de komende 
expositie!  

www.patty-art.nl  
Instagram: pattyaalbersberg info@patty-art.nl  
telefoon: 0642875202
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Uit je dak?
Wilt u ook eens echt culinair uit uw dak 
gaan? Bij HANOS vindt u het grootste  
assortiment voor food professionals onder 
één dak. Food, non-food en heel veel vers.
 
Het belang van de klant staat voorop. 
Een persoonlijke benadering met een groot 
gevoel voor service, daar gaan wij voor.

Welkom in de wereld van HANOS!

www.hanos.nl

HANOS Groningen - Bornholmstraat 56 - 9723 AZ Groningen - Tel. (050) 597 36 00

  

Beter golfen zonder blessures 
Golffysiotherapeut helpt u met uw handicap

Golffysiotherapeut helpt u met uw handicap!"# $ % &
MOTION ANALYSIS

Het is aan uw golfprofessional u een goede golfswing te leren,
het is aan ons dat vanuit lichamelijk oogpunt mogelijk te maken.

GOLFKLINIEK NOORD     

T 0598 397176   E info@golfkliniek.nl   www.golfkliniek.nl

bewegingsanalyse 
middels het geavanceerde K-vest motion system
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